
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 61/2023

LXI Sesja w dniu 31 maja 2023 w sali  uroczystości  noworudzkiego Ratusza,  Rynek 1 oraz za pomocą
komunikatora Skype. 
Obrady rozpoczęto 31 maja 2023 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 12:54 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.
Obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej 
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik – on line 
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

W posiedzeniu wzięli udział również:
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Marzena Wolińska - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda
3. Jan Szeląg - Skarbnik Miasta Nowa Ruda
4. Krzysztof Michalak - Radca Prawny 
5. Przemysław Herter - Naczelnik Wydziału Rozwoju
6. Barbara Postrach - Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich 
7. Leszek Wójcik - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej 
8. Marta Krupa - Naczelnik Ochrony Środowiska
9. Aneta Palczak - Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego
10. Arkadiusz Stelmach - Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego 
9. Mirosław Kalitowski - Komendant Straży Miejskiej
10. Anita Mańczak - PO Kierownika MOPS
11. Agata Pilarska - Dyrektor MOK
12. Wojciech Kołodziej - Prezes CTS 
13. Mariusz Małek - Prezes ZWiK
14. Krzysztof Czajka - Rzecznik prasowy
15. Media

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył  61  sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.



Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji
uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji  (zał. Nr 1 –
lista).

3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta  - wystąpił z wnioskiem o  wprowadzenie do porządku obrad 61
Sesji Rady Miejskiej dwóch projektów uchwał:
-  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie w pkt 6 ppkt k),
-  w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników w punkcie 6 podpunkt j).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Behan  -  wystąpił  z  wnioskiem o  zdjęcie  z  porządku obrad
projektu uchwały w sprawie nadania  nazwy parkowi na terenie  Nowej Rudy.  Jego zdaniem jest  mocne
uzasadnienie historyczne. Potrzeba  jest, aby  projekt przedyskutować z wnioskodawcami  tj. Fundacją Pani
Olgi Tokarczuk, aby nie krzywdzić nikogo.
 
Głosowano wniosek w sprawie:
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie w pkt 6 ppkt k).

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Andrzej  Czerniatowicz,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid
Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,
Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Jacek Cichański, Zdzisław Druciak
edit błąd: radny Jacek Cichański i radny Zdzisław Druciak byli „za” wnioskiem Burmistrza o wprowadzenie
do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie
w pkt 6 ppkt k).

Głosowano wniosek w sprawie:
w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników w punkcie 6 podpunkt j).

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Andrzej  Czerniatowicz,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid
Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,
Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga
Ziemska
BRAK GŁOSU (3)
Jacek Cichański, Zdzisław Druciak, Kinga Wiechetek
edit błąd: radny Jacek Cichański, radny Zdzisław Druciak oraz radna Kinga Wiechetek byli „za” wnioskiem
Burmistrza  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  zespołu  ds.



zaopiniowania kandydatów na ławników w punkcie 6 podpunkt j).

Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie
nadania nazwy parkowi na terenie miasta Nowa Ruda.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (16)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew
Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Artur Turański, Jarosław Ubik,
Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
PRZECIW (1)
Jerzy Strawiński
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Czerniatowicz
BRAK GŁOSU (3)
Jacek Cichański, Zdzisław Druciak, Magdalena Lichwa
edit błąd: radny Jacek Cichański, radny Zdzisław Druciak oraz radna Magdalena Lichwa byli „za” zdjęciem
z porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazwy parku na terenie Nowej Rudy 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Porządku obrad sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem porządku obrad 61 Sesji Rady Miejskiej. 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji  uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18
kwietnia do dnia 22 maja br.
6. Podjęcie uchwał:
- w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023
- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego 
- w sprawie nadania nazwy parkowi na terenie Nowej Rudy 
- w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków
-  w  sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w
zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych
- w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników z instalacji przydomowych oczyszczalni
ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda



- w sprawie ustalenia stawki za pojemnik  lub worek o określonej pojemności, przeznaczony do zbierania
odpadów komunalnych powstałych na nieruchomości,  na której  nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają
odpady komunalne
-  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023
-w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie
- w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

4. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy  mają  uwagi  do  protokołu  LX  sesji.  Wobec  braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem protokołu z LX Sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
18 kwietnia do dnia 22 maja br.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 18 kwietnia 2023r. do dnia 22
maja 2023r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie  międzysesyjnym od  dnia  18
kwietnia do dnia 22 maja br.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał



oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18 kwietnia do dnia 22 maja br.

6. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił:
W związku z art.  231 ust.  1 ustawy o finansach publicznych konieczne jest,  dokonanie  zmian w treści
załącznika:
1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie

zmian będących następstwem:
1) Dostosowania wartości w kolumnie roku 2023 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2023

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 31 maja 2023r.
2) Usunięcia z pozycji 4.3 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy, w latach 2024 i

2025,  prognozowanych  wartości  w  łącznej  kwocie  2 000 000 zł  w  związku  ze  stanowiskiem
Regionalnej  Izby Obrachunkowej.  Pozycja  ta  nie  powinna  być  prognozowana,  lecz  wyliczona  na
podstawie wcześniej występujących zdarzeń.

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, o kwotę:
1) 543 320 zł.  zwiększa się  planu wydatków dla  zadania  współfinansowanego ze środków Funduszu

Rozwoju  Kultury  Fizycznej  pn.  „Modernizacja  dwóch  obiektów  Orlik  w  Gminie  Miejskiej
Nowa Ruda”.

2) 47 000 zł.  zwiększa  się  planu  wydatków  dla  nowego  przedsięwzięcia  pn.  Sporządzenie  projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulic  Jasnej  i  Zagórze  w  Nowej
Rudzie.

3) 32 000 zł  zwiększa  się  planu  wydatków  dla  nowego  przedsięwzięcia  pn.  Sporządzenie  projektu
miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla terenów inwestycyjnych w rejonie  ulicy
Słupieckiej w Nowej Rudzie.

3. nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez zaktualizowanie
objaśnień  wynikających  z  wprowadzanych  zmian  w  budżecie  na  rok  2023  według  stanu  na  dzień
 31 maja 2023r.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Artur Turański,  Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga  Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Zdzisław Druciak, Jerzy Strawiński
edit  błąd:  radny Zdzisław Druciak oraz radny Jerzy Strawiński  byli  „za” projektem uchwały w sprawie
wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023.

Uchwała nr 461/LXI/2023
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił:
1. Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 802 978,69 zł, w tym:



- 59 338,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na dodatkowe zadania
oświatowe dla dzieci z Ukrainy
- 6 514,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na  świadczenia rodzinne
obywateli Ukrainy
-  6 984,00 zł  –  w  związku  z  dotacją  z  budżetu  państwa  na  prowadzenie  Środowiskowego  Domu
Samopomocy
- 417 639,69 zł – w związku ze zwiększonym dofinansowaniem na realizację zadania „Łagodzenie zmian
klimatu  poprzez  rozwój  systemu  zielono-niebieskiej  infrastruktury  na  terenie  miasta  Nowa  Ruda”  z
przeznaczeniem na:
- realizację w/w projektu – 226.989.69
- zadanie „Termomodernizacja budynku A Szkoły Podstawowej Nr 2 w Nowej Rudzie” - 92.250,-
- zadanie „Termomodernizacja budynku C Szkoły Podstawowej Nr 2 w Nowej Rudzie” 98.400,-
– 38 900,00 zł – w związku ze środkami z refundacji dla zadania „Przyjazna przestrzeń dla mieszkańca –
Inteligentna Nowa Ruda” z przeznaczeniem na:
-  zadanie  „Łagodzenie  skutków zmian  klimatu  –  parki  kieszonkowe,  zielone  podwórka  –  zaplecze  ul.
Bohaterów Getta i ul. Armii Krajowej” - 36.900,-
- realizację projektu „Seniorzy razem” - 2.000,-
- 10 000,00 zł – na realizację projektu „Seniorzy razem” w ramach Programu Wsparcia Rad Seniorów na
Dolnym Śląsku
-  38 199,00 zł  –  środków  z  Polskiego  Ładu  na  realizację  projektu  „Poznaj  Polskę”  (realizacja  Zespół
Szkolno-Przedszkolny Nr 1 oraz Szkołą Podstawowa Nr 7)
- 4 250,00 zł – udział własny z wpłat na realizację projektu „Poznaj Polskę” w ZSP Nr 1
- 5 441,00 zł – udział własny z wpłat na realizację projektu „Poznaj Polskę” w SP7
- 5 853,00 zł – dotacja na realizację programu Świadczenie wychowawcze 500+” w ramach działalności
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie
- 206 800,00 zł – sprzedaż lokalu na os. Piastowskim z przeznaczeniem na:
- zadanie „„Nabycie mienia na cele publiczne w roku 2023” (nabycie udziałów w lokalu na os. Piastowskim)
– 62.558
-  zadanie  „Adaptacja  pustostanów  na  mieszkania  komunalne”  -  modernizacja  instalacji  elektrycznej  –
125.442
- zadanie „Przebudowa schodów budynku przy ul. Kościelna 24” - 23.800
- 3 060,00 zł – dotacja w związku z realizacją zadania wynikającego z ustawy z dnia 5 sierpnia 2022  r.
o dodatku węglowym

2. Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 333 835,35 zł, w tym:
-  219 072,00 zł  –  z  zadania  „Modernizacja  dwóch  obiektów Orlik  w Gminie  Miejskiej  Nowa  Ruda”  z
przeznaczeniem  na  zadania  z  zakresu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  i
przeciwdziałania narkomanii
-  5 255,35 zł  – z zakupu nagród w ramach gospodarki  odpadami na udział  własny w realizacji  zadania
dotyczącego usuwania azbestu na terenie Miasta
-  25 924,15 zł  –  z  planu  dotyczącego  udzielonego  poręczenia  NTBS  sp  z  o.o.  na  zadania  z  zakresu
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii
- 20 383,85 zł – z planu dotyczącego podatku VAT od transakcji związanych z nieruchomościami na:
- 1.423,85 na zadania z zakresu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania
narkomanii
- 18.960 – na zwiększenie planu na zadaniu „Nabycie mienia na cele publiczne w roku 2023” (zakup działki
przy wieży na Górze Anny)
- 16 000,00 zł – w ramach planu wydatków Szkoły Podstawowej Nr 2 – zabezpieczenie planu na usługi w
zakresie BHP i obsługi informatycznej
- 32 200,00 zł – w ramach planu wydatków Szkoły Podstawowej Nr 7 – zmiana dotycząca realizacji zadań
oświatowych dotyczących dzieci z Ukrainy oraz zabezpieczenie planu na odpis ZFŚS
- 15 000,00 zł – z planu dotyczącego zadania „Sporządzenie projektu miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego  dla  rejonu  ulic  Jasnej  i  Zagórze  w  Nowej  Rudzie”  na  zadanie  „Sporządzenie  projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  inwestycyjnych  w  rejonie  ulicy
Słupieckiej w Nowej Rudzie”

3.  Zmniejsza się planowane dochody oraz wydatki budżetu o kwotę 171.660,00 zł, tytułem zmniejszenia



dofinansowania w roku bieżącym do realizacji  zadania „Modernizacja dwóch obiektów Orlik w Gminie
Miejskiej Nowa Ruda”. Jednocześnie dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej dla w/w zadania (środki
krajowe).

4. Dokonuje się zmiany załącznika nr 4.6, 7 do budżetu miasta na rok 2023.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Artur Turański,  Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga  Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Zdzisław Druciak, Jerzy Strawiński
edit  błąd:  radny Zdzisław Druciak oraz radny Jerzy Strawiński  byli  „za” projektem uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023.

Uchwała nr462/LXI/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – przedstawiła projekt uchwały, w którym
Pan jest właścicielem nieruchomości położonej bezpośrednio pod wieżą widokową na szczycie Góry Anny,
na której zostały zamontowane ławki oraz palenisko na ognisko. Turyści odwiedzający wieżę korzystają z
infrastruktury urządzonej na własności tego Pana. Gmina Miejska Nowa Ruda w celu uregulowania stanu
formalno-prawnego  przystąpiła  do  procedury  związanej  z  nabyciem  przedmiotowej  działki  z
przeznaczeniem  na  poprawę  warunków zagospodarowania  nieruchomości  gminnej,  zabudowanej  wieżą.
Wartość nieruchomości stanowiącej własność Pana została ustalona przez rzeczoznawcę majątkowego na
kwotę 4 664,00 zł. Właściciel nie wyraził zgody na zbycie działki za powyższą cenę. W drodze negocjacji,
strony ustaliły wartość działki prywatnej na kwotę 18 960,00 zł. W związku z tym, że wartość nabywanej
przez gminę nieruchomości jest wyższa od wartości określonej przez rzeczoznawcę majątkowego zachodzi
konieczność uzyskania zgody rady gminy w formie uchwały na dokonanie nabycia.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,



Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit błąd:  radny Zdzisław Druciak był „za” projektem uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie
nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego 

Uchwała nr 463/LXI/2023
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego

d) w sprawie nadania nazwy parkowi na terenie Nowej Rudy

Punkt zdjęty z porządku obrad 61 Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

e) w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków

Pan Mariusz Małek – Prezes ZWiK - zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym
odprowadzaniu ścieków, Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Nowej Rudzie przygotował projekt
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Na podstawie przekazanego projekt regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz na podstawie art. 19 ust. 1,  Rada Miejska przygotowała
projekt  regulaminu  dostarczania  wody  i odprowadzania  ścieków  i  po  zatwierdzeniu  przekazała  do
zaopiniowania  organowi  regulacyjnemu.  Organ regulacyjny,  tj.  Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody
Polskie, Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej we Wrocławiu zaopiniował negatywnie przedłożony projekt
regulaminu.  W  związku  z  powyższym,  został  opracowany  projekt  regulaminu  dostarczania  wody  i
odprowadzania  ścieków,  uwzględniający  uwagi  organu  regulacyjnego.  Biorąc  pod  uwagę  powyższe,
podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Przewodniczący  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji –  Janusz  Staniocha -  Komisja
Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” projektem uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania ścieków

Uchwała nr 464/LXI/2023
w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków

f) w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w
zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych

Pani  Marta  Krupa  –  Naczelnik  Wydziału  Ochrony  Środowiska  –  przedstawiła,   iż  obowiązek  podjęcia
uchwały wynika z  art.6  ust.  2  ustawy z  dnia  13września  1996 r.  o  utrzymaniu czystości  i  porządku w
gminach, która stanowi, że rada gminy określa, w drodze uchwały, górne stawki opłat ponoszonych przez
właścicieli  nieruchomości,  którzy  pozbywają  się  z  terenu  nieruchomości  nieczystości  ciekłych,  oraz



właścicieli  nieruchomości,  którzy  nie  są  obowiązani  do  ponoszenia  opłat  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi  na  rzecz  gminy.  Dotychczas  obowiązująca   uchwała  nie  określała  górnych  stawek  opłat
ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości  za usługi  w zakresie opróżniania  i  transportu nieczystości
ciekłych  z  osadników  w  instalacjach  przydomowych.  Proponowane  stawki  opróżniania  zbiorników
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych w wysokości 100,00 zł. brutto za 1m³ ( słownie: sto
dwadzieścia zł. brutto za 1m³) i opróżniania osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków
i transportu nieczystości ciekłych w wysokości 110,00 zł. brutto za 1m³ ( słownie: sto pięćdziesiąt zł. brutto
za 1m³). W związku ze wzrostem średnich cen rynkowych związanych między innymi z inflacją podniesiono
górną  stawkę  opłaty  ponoszonej  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Biorąc powyższe pod uwagę,
podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

Przewodnicząca Komisji  Zdrowia  i  Ekologii –  Regina  Wałęsa  -  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  lub  osadników  w  instalacjach  przydomowych  oczyszczalni
ścieków i transportu nieczystości ciekłych.

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Jadwiga Ziemska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Janusz Staniocha, Piotr Wróbel
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” projektem uchwały w sprawie  ustalenia górnych stawek opłat
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych

Uchwała nr 465/LXI/2023
w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych

g) w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia
w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  oraz  osadników  z  instalacji  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Pani Marta Krupa - Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – przedstawiła projekt, w którym zgodnie z
art. 7 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na
prowadzenie przez przedsiębiorców działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz
osadników  w  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  i  transportu  nieczystości  ciekłych  wymagane  jest
uzyskanie zezwolenia.  Stosownie do treści art. 7 ust. 3a wyżej wymienionej ustawy rada gminy określa, w
drodze uchwały, stanowiącej akt prawa miejscowego, wymagania, jakie powinien spełniać przedsiębiorca
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia, o którym mowa wyżej.
Uchwała Rady Miejskiej w Nowej Rudzie określa wymagania umożliwiające przedsiębiorcom równy dostęp
do  rynku,  mając  na  uwadze  również zapewnienie  należytej  ochrony  środowiska.  Zaproponowane
wymagania,  jakie  powinni  spełniać  przedsiębiorcy,  są  zgodne  z  zapisami  Rozporządzenia  Ministra
Środowiska z dnia 16 lutego 2023 r. w sprawie szczegółowego sposobu określania wymagań, jakie powinien
spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  w  zakresie  opróżniania  zbiorników



bezodpływowych  lub  osadników  w  przydomowych  oczyszczalniach  ścieków  i  transportu  nieczystości
ciekłych (Dz. U.2023 r., poz. 322).
W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

Przewodnicząca Komisji  Zdrowia  i  Ekologii –  Regina  Wałęsa  -  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  w
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników z instalacji przydomowych oczyszczalni
ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek,
Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Zdzisław Druciak
edit  błąd:  radny  Zdzisław  Druciak  był  „za”  projektem  uchwały  w  sprawie   wymagań,  jakie  powinien
spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  w  zakresie  opróżniania  zbiorników
bezodpływowych oraz osadników z instalacji przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości
ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Uchwała nr 466/LXI/2023
w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników z instalacji przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda

h)  w sprawie  ustalenia  stawki  za  pojemnik lub worek o  określonej  pojemności,  przeznaczony  do
zbierania  odpadów  komunalnych  powstałych  na  nieruchomości,  na  której  nie  zamieszkują
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne

Pani Marta Krupa -  Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska –w myśl  w art. 6j  ust. 1 i 2 ustawy z dnia
13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r. poz. 2519
ze  zm.),  ustawodawca  dopuścił  następujące  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi  od  właścicieli  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy,  przy  czym  opłata  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn:
- liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość, lub
- ilości zużytej wody z danej nieruchomości, lub
- powierzchni lokalu mieszkalnego
oraz stawki opłaty ustalonej na podstawie art. 6k ust. 1.
Niniejsza uchwała ustala dla właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają
odpady komunalne, stawkę opłaty za pojemnik lub worek o pojemności 120 l w wysokości 29,00 zł. Ponadto
ustalono stawki za pojemniki lub worki o mniejszej lub większej pojemności w wysokości proporcjonalnej
do ich pojemności w stosunku do stawki za pojemnik lub worek o pojemności 120 l. Stawki te są zgodne z
art. 6k ust. 2a, który stanowi, że Rada gminy ustala stawki opłat w wysokości nie wyższej niż maksymalne
stawki opłat, które za odpady komunalne zbierane i odbierane w sposób selektywny wynoszą za miesiąc:
5)  w  przypadku  metody,  o  której  mowa  w  art.  6j  ust.  3  –  1,3%  przeciętnego  miesięcznego  dochodu
rozporządzalnego na 1 osobę ogółem za pojemniki lub worki o pojemności 120 l przeznaczone do zbierania
odpadów  komunalnych  na  terenie  nieruchomości;  za  pojemniki  lub  worki  o  mniejszej  lub  większej
pojemności stawki opłat ustala się w wysokości proporcjonalnej do ich pojemności.
Obwieszczeniem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie przeciętnego



miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem w 2022 r., na podstawie art. 6k ust. 5 ustawy o
utrzymaniu czystości i porządku w gminach  ogłoszono, że przeciętny miesięczny dochód rozporządzalny na
1 osobę ogółem w 2022 r. wyniósł 2249,79 zł.
Po przeprowadzeniu analizy dot. wpływów i kosztów związanych z funkcjonowaniem systemu gospodarki
odpadami komunalnymi, jak również biorąc pod wzgląd:
-  zestawienie  kosztów  i  wydatków  systemu  gospodarowania  odpadami  komunalnymi  od  czasu
funkcjonowania systemu;
- brak bilansowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi,
- konieczność wprowadzenia działań naprawczych w zakresie poziomów odzysku i recyklingu,
zasadnym jest  ustalenie  stawek opłat  za  pojemnik  lub  worek  o  określonej  pojemności  według zapisów
zawartych w niniejszej Uchwale.
Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

Przewodnicząca Komisji  Zdrowia  i  Ekologii –  Regina  Wałęsa  -  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie ustalenia stawki za pojemnik lub worek o określonej  pojemności,  przeznaczony do zbierania
odpadów komunalnych powstałych na nieruchomości,  na której  nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają
odpady komunalne.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Zdzisław Druciak, Jarosław Ubik
edit błąd: radny Zdzisław Druciak oraz radny Jarosław 

Uchwała nr LXI/467/2023
w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników z instalacji przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Radny Dawid Jędrzejewski opuścił sesje Rady Miejskiej. 

i)  zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej - ustawa z dnia 26 października 1982
roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 4 ust. 1 oraz ustawa z dnia 29
lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii w art.  10 ust.  1  nakładają na gminę, jako zadania własne,
prowadzenie  działań  związanych  z  profilaktyką  i  rozwiązywaniem  problemów  alkoholowych  oraz
przeciwdziałaniem narkomanii. Zadania te realizowane są ze środków pochodzących z opłat za korzystanie z
zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych,  które  wydatkowane  mogą  być  jedynie  na  podstawie,
uchwalanego  corocznie  przez  Radę  Miejską,  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii.  Zaplanowane  w  preliminarzu  środki  na
konkretne zadania, mogą być w zależności od potrzeb w drodze uchwały Rady Miejskiej, przesunięte na inne
zadania określone programem.
Środki, które z powyższych opłat wpłynęły do budżetu Miasta Nowa Ruda w roku ubiegłym nie został w
całości wykorzystane. Ponieważ są to środki, które należy wykorzystać na realizację zadań wynikających z
Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania



Narkomanii,  należy kwotę 246.420,00 wprowadzić do preliminarza wydatków MPPiRPA na rok 2023 i
dokonać w nim zmian polegających na:

1.  zwiększeniu środków w punkcie 3/2 z 80.000,00 zł do 100.000,00 zł,
2.  zwiększeniu środków w punkcie 3/3 z 69.532,00 zł do 120.000,00 zł,
3. zwiększeniu środków w punkcie 3/4 z 287.950,00 zł do 300.000,00 zł,
4. zwiększeniu środków w punkcie 3/5 z 170.000,00 zł do 200.000,00 zł,
5. dodaniu punktu 3/6 Rezerwa na zadania nieprzewidziane w kwocie 133.902,00 zł.

Dokonanie powyższych zmian umożliwi pełniejsze wykorzystanie środków przeznaczonych na realizację
programu oraz lepsze jego wykonanie. W związku z tym podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Przewodniczący Komisji  Spraw  Społecznych –  Jacek  Cichański  -  Komisja  Spraw  Społecznych
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga  Ziemska
BRAK GŁOSU (3)
Zdzisław Druciak, Dawid Jędrzejewski, Jarosław Ubik
edit błąd: radny Zdzisław Druciak i radny Jarosław Ubik byli „za” projektem uchwały zmieniający uchwałę
w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023

Uchwała nr LXI/468/2023
zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023

Radny Dawid Jędrzejewski powrócił na obrady Sesji Rady Miejskiej. 

j) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie

Pan Arkadiusz Stelmach -  Kierownik Referatu Zagospodarowania Przestrzennego -Tereny,  które zostały
objęte sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,  znajdują się w południowej
części miasta Nowa Ruda przy ul. Słupieckiej. Obszar przeznaczony pod zmianę planu został przedstawiony
na załączniku graficznym nr 1 i nr 2. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu nastąpiło w związku
z  rosnącym  zapotrzebowaniem  na  tereny  inwestycyjne  przemysłowe  i  usługowe.  Teren  oznaczony  na
załączniku graficznym nr 1 znajduje się poza obowiązującym planem zagospodarowania przestrzennego. W
Studium  teren  ten  znajduje  się  w  funkcjonalnej  jednostce  terenowej  2P  –  tereny  z  przewagą  funkcji
gospodarczych  z  wyłączeniem  aktywności  związanych  z  produkcją  rolniczą  i  obsługą  rolnictwa  oraz
obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej 2000 m2.  Obszar ten planuje się przeznaczyć pod
funkcję przemysłową w tym składy i  magazyny. Drugi obszar wskazany na załączniku graficznym nr 2
znajduje się w Miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulicy Słupieckiej w Nowej
Rudzie, Uchwała Nr 387/XLVII/14 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 9 kwietnia 2014 r. w jednostkach
przeznaczenia terenu oznaczonych symbolami: 1UP – dla obiektów przemysłu, baz, składów, magazynów,
usług oraz miejsc parkingowych, 2RR – dla użytkowania rolniczego. Teren ten planuje się przeznaczyć pod
funkcję  usługową z  wyłączeniem obiektów handlowych o  powierzchni  sprzedaży powyżej  2000 m 2.  W
związku z powyższym przystąpienie do sporządzania planu miejscowego uznaje się za zasadne. 
Zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i  zagospodarowaniu przestrzennym



przed podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  planu:
1) wykonano analizę zasadności przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego, której konkluzję

przedstawiono powyżej;
2) wykonano  analizę  stopnia  zgodności  przewidywanych  rozwiązań  z  ustaleniami  Studium,  która

wykazała  zgodność rozwiązań  przewidywanych  do  wprowadzenia  w planie  miejscowym
z ustaleniami  obecnie  obowiązującego  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego; 

3) zostaną pozyskane mapy zasadnicze obejmujące obszar opracowania planu miejscowego;
4) określono wstępny zakres prac planistycznych, zgodnie z którym:
a) zakres ustaleń planu miejscowego ma wyczerpywać (w niezbędnym, ze względu na uwarunkowania,

stopniu) problematykę określoną w art. 15 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu
i zagospodarowaniu przestrzennym,

w  odniesieniu  do  zakresu  niezbędnych  materiałów  planistycznych  ustalono,  że  w  razie  konieczności
sporządzone zostanie opracowanie ekofizjograficzne, bądź zostanie wykorzystane opracowanie wykonane na
potrzeby  sporządzanego  obecnie  Studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego.
Sporządzenie  innych  materiałów  planistycznych  będzie  uwarunkowane  obowiązującymi  przepisami.
W szczególności niezbędne będzie przygotowanie prognozy skutków finansowych uchwalenia planu oraz
przeprowadzenie postępowania w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko na podstawie
ustawy  z  3  października  2008  r.  o  udostępnianiu  informacji  o  środowisku  i  jego  ochronie,  udziale
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 r.
poz. 1029, 1260, 1261, 1783, 1846, 2185), w ramach którego zostanie sporządzona prognoza oddziaływania
na  środowisko,  procedura  sporządzenia  planu miejscowego  i  jego  uchwalenia  zostanie  przeprowadzona
zgodnie z art. 17 i 20 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów
inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Bogusław Frącek, Halina Gajcy,
Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Marian Kocoń,  Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Zdzisław Druciak, Jarosław Ubik
edit  błąd:  radny  Zdzisław  Druciak  oraz  radny  Jarosław  Ubik  byli  „za”  projektem uchwały  w  sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów
inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzi

Uchwała nr 469/LXI/2023
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla

terenów inwestycyjnych w rejonie ulicy Słupieckiej w Nowej Rudzie

k) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników

Przewodniczący rady Miejskiej – Andrzej Behan – przedstawił,  iż zgodnie z art. 163 § 2 ustawy o ustroju
sądów powszechnych rada gminy powołuje zespół, który przedstawia radzie gminy na sesji swoją opinię o
zgłoszonych kandydatach na ławników. Zespół wydając swoją opinię na temat kandydatów posiłkuje się
m.in. informacją z Krajowego Rejestru Karnego oraz opinią właściwych organów Policji. 
Rada gminy wyboru ławników dokonuje, zgodnie z art. 163  § 1 ww. ustawy najpóźniej w październiku roku



kalendarzowego, w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników. Z związku z powyższym podjęcie
uchwały jest zasadne

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę 10 minutową. 
Po przerwie

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał zgłoszone kandydatury i zapytał radnych czy wyrażają zgodę na
uczestnictwo w zespole komisji ds. zaopiniowania kandydatów na ławników tj.:
- radny Andrzej Czerniatowicz – Przewodniczący Komisji,
- radny Janusz Staniocha – Zastępca Przewodniczącego Komisji,
- radna Halina Gajcy – członek zespołu,
- radna Regina Wałęsa – członek zespołu.
Wybrani kandydaci wyrazili zgodę na uczestnictwo w zespole ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Głosowano w sprawie:
w sprawie powołania zespołu  i wyboru członków komisji ds. zaopiniowania kandydatów na ławników

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina
Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa,
Jerzy Pulit,  Janusz Staniocha,  Jerzy Strawiński,  Jarosław Ubik,  Regina Wałęsa,  Kinga Wiechetek,  Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Jacek Cichański, Artur Turański
edit błąd: radny Jacek Cichański i radny Artur Turański byli „za” projektem uchwały w sprawie powołania
zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników

Uchwała nr 470/LXI/2023
w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników

7. Interpelacje radnych.

Radna Magdalena Lichwa – złożyła pisemną interpelację dot.  remontu drogi na ul. Kwiatowej w Nowej
Rudzie – Słupiec.  

Radna  Jadwiga  Ziemska  –  złożyła  pisemną  interpelację  dot.  zamieszczenia  informacji  o  lokalizacji
automatycznych defibrylatorów i w ramach posiadanych środków zakupu nowych. 

8. Zapytania radnych.

Radni nie wnieśli zapytań. 

9. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan – przypomniał komisjom o pracy i przygotowaniu się  do
sesji czerwcowej absolutoryjnej.  Poinformował  również,  że  27  maja  wypadał dzień  samorządu
terytorialnego. W związku z tym spłynęły życzenia od Posłanki Pani Katarzyny Izabeli Mrzygłodzkiej.

10. Zakończenie obrad.

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.



Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


